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Närvarande 

 
Ledamöter Petra Gardos Ek (M), ordförande 

 Ulla Sjöbergh (S) 

Anita Lindskog (S)  

Nils Löwegren (S) 

Gabriella Blomgren (MP) 

Johan Orrenius (MP) 

Mikael Lind (M) 

Bo Anderson (M) 

Marianne Irving (M) 

Anna Victor Hiort (M) 

Katarina Liljefors (FP) §§ 1-16 

 

 
Som ledamöter tjänst- 
görande ersättare 

  

Marianne Eriksson (V) 

Susie de Ciutiis (S) 

Maria Karlman Noleryd (FP) §§ 17-20 

 
Ersättare Per Olof Scheutz Godin (S) 

Paula Pontvik (S) 

Carl Henric Svanell (MP) 

Gunilla Svensson Pilefors (M) 

Linnea Lindkvist (M) 

Fritz Lennaárd (M) 

Maria Karlman Noleryd (FP) §§ 1-16 

Susanne Wicklund (C) 

Annette Hultåker (KD)  

  

 
Anmält förhinder Åsa Tillberg (V), ordförande  

Manne Bergnehr (S) 

Gösta Fagerholm (S)  

Monica Almqvist Lovén (MP) 

 
I tjänsten närvarande  
 
 
 

Johanna Engman, stadsdelsdirektör §§ 1-20    

Anne Höjer, avdelningschef §§ 1-20 

Johanna Hult, avdelningschef §§ 1-17 

Maria Cameron, avdelningschef §§1-17 

Jonas Lauri, avdelningschef §§ 1-17 

Lina Constantino, landskapsarkitekt §§1-17 

Sara Evefjord, MAS §§ 1-7 

Ida Öhman Pils, controller § 1-7 

Gunilla Schedin, sekreterare §§ 1-20    
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§ 1  
Val av justerare samt anmälan av 
protokollsjustering  
 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) valdes att, tillsammans med 

ledamoten Ulla Sjöbergh (S), justera dagens protokoll. 

Justeringen äger rum den 17 april 2015.  

 

Anmäldes att protokoll fört vid stadsdelsnämndens samman-

träde den 19 mars 2015 justerats den 23 mars.             

  ______________________  
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§ 2  
Anmälan av övriga frågor samt fastställande 
av dagordning  

Bo Anderson (M) anmälde en övrig fråga.  

Dagordningen fastställdes.   

  ______________________  
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§ 3  
Inkommet medborgarförslag  
Dnr 1.2.4.-189/2015  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för 

beredning.    

 

Ärendet  

Tre förbättringsförslag när det gäller Vanadislundens 

hundrastgård anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att överlämna förslaget till 

förvaltningen för beredning.    

  ______________________  
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§ 4  
Inkommet medborgarförslag  
Dnr 1.2.4.-190/2015  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för 

besvarande.  

 

Ärendet  

Ett förslag om att sätta upp bajamajor i parkerna anmäldes.   

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M)föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att överlämna förslaget till 

förvaltningen för besvarande.   

______________________ 
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§ 5  
Underlag för budget 2016 med inriktning 
2017 och 2018  
Dnr 1.1.-184/2015  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1.   Stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

kommunstyrelsen.  

 

2.   Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) reserverade sig mot 

beslutet. 

 

Ersättaren Annette Hultåker (KD) lämnade ett ersättar-

yttrande.  

 

Ersättaren Susanne Wicklund (C) lämnade ett ersättar-

yttrande.  

 

Ersättarna Susanne Wicklund (C) och Annette Hultåker 

(KD) och lämnade ett ersättaryttrande.  

 

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) deltog inte i beslutet 

och hänvisade till Moderaternas budgetreservation i kommun-

fullmäktige och Moderaternas verksamhetsplan.  

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 mars 2015.  

 

Stadsdelsnämnden ska lämna ett underlag till kommun-

styrelsen inför den centrala budgetberedningen. Underlaget 

ska bland annat beskriva utvecklingstendenser, strukturella 

frågor och demografiska förändringar, samt effekterna av 

dessa och eventuella åtgärder. I underlaget redovisar 

förvaltningen strategiska satsningar och prioriterade frågor  

för kommande tre år. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag.  
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Ledamoten Katarina Liljefors (FP) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i 

enlighet med detta.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med förvaltningens förslag.  

 

Reservation 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) ansåg att stadsdels-

nämnden skulle ha beslutat: 

 

1. Att avslå Norrmalms stadsdelsförvaltnings förslag till 

beslut. 

 

2. Att stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma  

till nämnden med inriktningsbudget i linje med 

Folkpartiets lagda budget i kommunfullmäktige. 

 

3. Att i ny inriktningsbudget särskilt beakta följande 

områden: 

 

Förskolan 

Förskolan är det första steget i det livslånga lärandet och är för 

många barn det första steget mot att bli en alltmer självständig 

individ som kan utveckla sina egna förmågor och intressen. 

Folkpartiet ser förskolan som en viktig institution i syfte att 

möjliggöra klassresor för det enskilda barnet.  

 

Under de två gångna mandatperioderna har förskolan varit en 

av stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av 

landets minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och 

en stor mångfald i pedagogiska inriktningar. 

 

Det är därför tråkigt att se att den nya S-ledda majoriteten  

har sänkt ambitionsnivån avseende barngruppernas storlek i 

förskolan. Under 2014 hade den dåvarande alliansmajoriteten 

på Norrmalm ett mål om 14 barn i varje grupp, med utfall för 

2013 om knappt 13 barn. SMPVFI-majoriteten har för 2015 

ett mål om 16 barn per barngrupp.  

 

I Folkpartiet liberalernas förslag till budget för 2015 satsar  

vi 38,1 mnkr mer än majoriteten på stadsdelarnas förskole-

verksamhet. För Norrmalms del skulle det innebära ett 

välkommet resurstillskott som skulle möjliggöra bland annat 
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fortsatt små barngrupper, kvalitetsförbättringar och löne-

ökningar för förskollärarna.   

 

Värna valfriheten  

För Folkpartiet är det en självklarhet att äldre fortsätter att 

vara individer hela livet.  

 

Mot bakgrund av att ett flertal avtal inom äldreomsorgen  

löper ut under de nästkommande åren vill Folkpartiet särskilt 

understryka att kvalitet på verksamhet ska vara överordnad 

ideologi vid val av driftsform för kommunalt finansierade 

verksamheter och att samtliga förändringar av driftsform ska 

grundas på uppmätta kvalitetsnivåer.  

 

Kommunal service i Hagastaden 

Med nu gällande planer riskerar det att finnas för få förskolor 

och LSS-boenden i Hagastaden. Det riskerar att sänka 

kvaliteten på befintlig och ny verksamhet, och öka kostnader 

på längre sikt. Detta kan dock åtgärdas de närmaste tre åren, 

vilket är prioriterat för Folkpartiet 

 

Genusbudgetering 
Vad gäller genusbudgeteringen tycker vi att en sådan analys 

även bör inbegripa genusanalys av återkommunalisering av 

kommunala tjänster inom välfärdssektorn, exempelvis 

vårdboenden och hemtjänstbolag. Denna typ av bolag 

startas/ägs/drivs ofta av kvinnor, och majoriteten av de 

anställda är kvinnor. Att försvåra för denna sektor är att 

försvåra för kvinnligt företagande och försvåra för de kvinnor 

som traditionellt sett haft ett begränsat antal arbetsgivare.  

 

Mer stadsliv 

Folkpartiet vill att gångtrafikanter och stadsliv ska ta mer plats 

i Stockholm. Därför tycker vi att det vore utmärkt att fortsätta 

pröva det framgångsrika ”Open street”. Då Rörstrandsgatan är 

en fantastisk mötesplats för många redan idag skulle den 

kunna vara en god kandidat för detta, än mer så är Citybanans 

station vid Odenplan öppnar och Karlbergs stations roll 

förändras. 

 

Även möjligheten till torghandel på Vanadisvägen bör 

undersökas, ett förslag som ytterligare stärks av planerna på 

tunnelbana vid Torsplan. Torghandeln bör kunna införas utan 

större budgetverkan. 

 

Ersättaryttranden 

Ersättaren Susanne Wicklund (C) lämnade följande ersättar-

yttrande:  
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Om jag hade haft rösträtt skulle jag ha yrkat enligt följande: 

 

1. Att avslå Norrmalms stadsdelsförvaltnings förslag till 

beslut. 

 

2. Förvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden 

med underlag i överensstämmelse med Centerpartiets 

lagda budget i Kommunfullmäktige. 

 

3. Att i det nya underlaget särskilt beakta nedan angivna 

områden 

 

Förskoleverksamhet 

Stadsdelen har en väl fungerande barnomsorg. Prognosen är 

att gruppen barn i åldern 0-5 år kommer att minska något för 

att sedan öka genom byggandet av Hagastaden. Centerpartiet  

anser att det är viktigt att det lämnas utrymme för både 

kommunala och privata aktörer när det gäller att välja barn-

omsorg även i det nya området.  För att klara det kommer det 

att krävas att man samverkar med de nya fastighetsägarna och 

näringslivet.  

 

I samband med att man planerar för nya förskolelokaler är det 

önskvärt att man ökar antalet förskolor med egna tillagnings-

kök. 

 

Verksamhet för barn, kultur och fritid 

Antal barn i åldern 6-16 kommer att öka i stadsdelen enligt 

prognos. Det innebär ett ökat behov av aktiviteter, tillsyn  

och verksamheter. Att stänga ned fritidsverksamheten i t.ex. 

Observatorieparken samtidigt som Stockholmsenkäten visar 

på ett växande problem med alkohol och droger bland unga  

i stadsdelen är fel väg att gå. Tvärtom borde man se till att 

åtminstone de verksamheter som redan finns och fungerar får 

fortsätta.   

  

Äldreomsorg 

Valfriheten i vården är fortsatt viktig. I vår stadsdel har vi en 

hög kvalitet vilket också leder till att man söker sig till särskilt 

boende på Norrmalm även från andra kommuner. Under 

perioden kommer ett antal av stadsdelens entreprenadavtal att 

löpa ut. Vi i Centerpartiet önskar att det även i fortsättningen 

ska finnas privata aktörer och valmöjligheter så att man kan 

välja det boende som passar. Det ska även beaktas när man 
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väljer på vilket sätt man går vidare med Vasens vård-och 

omsorgsboende.   

 

Vi i Centerpartiet vill också införa ”utevistelsegaranti”, alla 

ska ha rätt att vistas utomhus.   

 

Precis som de övriga i Alliansen önskar vi att tjänsten ”Äldre 

direkt” återigen ska vara öppet på helger.  

 

Stadsmiljöverksamhet 

Begreppet ”Idéburen stadsförbättring” innebär att man i  

dialog med boende öppnar upp möjligheter att genomföra 

utvecklingsprojekt i förbisedda utrymmen i vår stadsmiljö. 

Man kan påverka sin egen närmiljö, det kan handla om att 

använda en gräsyta för stadsodling, använda tillfälligt tomma 

lokaler för gallerier eller scener. Centerpartiet tycker att det är  

bra att man kan ha inflytande lokalt och verkar därför för att 

man i stadsdelen har en person, en projektledare, dedicerad för 

att administrera sådana mindre projekt.  

 

Övrigt 

Ungdomars behov av aktiviteter är viktigt. Det ser vi resultatet 

av, inte minst i Stockholmsenkäten. Enligt förslag ska 

Ungdomsrådets roll utvecklas. Därför är det också viktigt att 

det tydligt framgår vad Ungdomsrådets roll och funktion är 

både idag och hur det ska utvecklas under perioden.   

 

Ersättaren Annette Hultåker (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande:  

 

Om jag hade haft rösträtt skulle jag ha yrkat enligt följande: 

 

1. Att avslå Norrmalms stadsdelsförvaltnings förslag till 

beslut. 

 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till 

nämnden med underlag i överensstämmelse med vad  

som anförs nedan. 

 

3. Att därutöver anföra följande: 

 

Stadsdelsnämnderna har en viktig roll i staden genom att vara 

en lokal länk samt ansvara för dialog mellan medborgare  
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och stadens organisation och förtroendevalda. Nämnderna  

ansvarar för många av de frågor som påverkar människors 

vardag och välfärd. Kristdemokraterna värnar valfriheten inom 

barnomsorg, skola och äldreomsorg. Vi vill minska barn-

gruppernas storlek i förskolan och erbjuda alla som är över  

85 år och som så önskar rätt till äldreboende.   

 

Förskoleverksamhet 

Barnomsorgen finns till för barnen och inte tvärtom. Föräldrar 

ska kunna välja den barnomsorg som är bäst för deras barn. 

Det kan handla om både förskola och pedagogisk omsorg i 

hemmet i form av dagbarnvårdare, flerfamiljssystem eller 

egen omsorg. Föräldrarna ska ha tillgång till god information 

om olika utförare och olika former av barnomsorg för att 

kunna göra ett aktivt val. Fristående och kommunala 

verksamheter ska behandlas lika. Stockholms stad ska erbjuda 

vårdnadsbidrag till de föräldrar som väljer att på egen hand 

sköta omsorgen om sina barn.  

 

Förskolans organisation ska säkerställa att alla barn blir sedda 

och känner sig trygga. Små barngrupper är viktigt för att barn 

ska kunna knyta an och känna trygghet och arbetsro. Inte 

minst är det viktigt för de yngsta barnen. Antalet barn i 

småbarnsgrupperna (1-3 år) bör därför inte vara fler än 12 

barn per grupp och grupperna för de äldre barnen (4-5 år)  

bör inte bestå av fler än 15 barn. Vi noterar att majoriteten 

eftersträvar mindre barngrupper men saknar en finansierings-

lösning. Vi vill att majoriteten snarast tar fram en sådan 

finansieringslösning. 

 

Lärandet förutsätter trygghet och omsorg. Den delen måste 

prioriteras när alltmer fokus läggs på språk och matematik. 

Kristdemokraterna vill lyfta omsorgsperspektivet mer än vad 

som görs idag.  

 

Verksamhet för barn, kultur och fritid 

Den öppna förskolan är en uppskattad och efterfrågad  

verksamhet. Den erbjuder viktig stimulans och gemenskap  

till barn och stöd och utbyte till föräldrar och dagbarnvårdare. 

Öppna förskolan kan med fördel bedrivas i samarbete med 

frivilligorganisationer. 

  

Fler familjecentraler bör inrättas där mödravårdscentral, 

barnavårdscentral och socialtjänsten kan samverka för att 
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tidigt upptäcka barn som riskerar att fara illa och stötta 

familjer på olika sätt. 

 

Äldreomsorg 

Rätten att bestämma över sin egen vardag upphävs inte vid 

någon viss ålder. Vi har alla olika behov och önskemål.  

Vi välkomnar privata, ideella och kooperativa alternativ. 

Mångfalden av aktörer inom välfärden ökar kvaliteten och 

förbättrar verksamheterna.  

 

Valfriheten har skapat alternativ som är tillgängliga för alla, 

inte bara för personer med höga inkomster. Varje människa 

har unika önskemål och förutsättningar. Utan konkurrens får 

vi ingen verklig valfrihet och valmöjligheterna blir betydligt 

färre. Vi ser med stor oro på att valfriheten inom välfärden 

succesivt minskar. 

 

Kristdemokraterna vill införa en äldreboendegaranti. Alla som 

är 85+ ska ha rätt till äldreboende, utan biståndsbedömning.  

Vi avsatte 50 miljoner kronor för detta ändamål i budgeten  

30för Stockholms stad 2015. Vi vill att majoritetens underlag 

för budget 2016 ska innehålla finansiering för att kunna 

genomföra denna äldreboendegaranti. 

  

Hemtjänsten är avgörande för att många äldre ska ha möjlighet 

att fortsätta bo kvar hemma. Kristdemokraterna vill utöka 

valfriheten för val av servicetjänster inom hemtjänsten. Det 

ska inte enbart vara enkelt att välja utförare av hemtjänst utan 

också vilken typ av tjänster man behöver hjälp med. Vi vill 

förenkla biståndsbedömningen och erbjuda alla över 80 år sex 

timmar att fritt förfoga över vad gäller olika servicetjänster. 

 

Kristdemokraterna vill öka välbefinnandet inom äldre-

omsorgen genom god mat, utevistelser och kulturupplevelser. 

Vi vill vidare att Äldre direkt även framöver ska vara öppet på 

helger.  

  

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Stadens arbete ska präglas av tydligt brukarfokus. Alla 

personer med funktionsnedsättning ska erbjudas en god 

omsorg, stöd och service. Insatserna ska utformas med  

respekt för den enskildes önskemål och syfta till att skapa 

förutsättningar för självständighet och delaktighet i samhället. 

Den enskildes rätt till individuell behovsprövning och att 

beslutade insatser verkställs inom skälig tid ska följas. 
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Staden bör utreda förutsättningarna för personer över 65 år att  

fortsätta delta i daglig verksamhet, i första hand för personer 

med psykisk ohälsa. Deltagarna i daglig verksamhet ska ges 

möjlighet till kontakter med den ordinarie arbetsmarknaden. 

Stadsdelsnämnderna ska samarbeta med arbetsmarknads-

nämnden i syfte att visa vägar till arbete. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska ges ett värdigt 

bemötande i sina kontakter med personal hos stadens 

nämnder, bolag och samarbetspartners. Här är Stockholms 

stads bemötandeguide, som har tagits fram av socialnämnden  

i samråd med funktionshinderrörelsen, ett viktigt redskap. 

 

Kristdemokraterna har tidigare drivit igenom att inriktningen 

vid större bostadsexploateringsprojekt ska vara att projekten 

innehåller en andel om minst fem procent lägenheter för 

särskilt boende med prioriterad inriktning boenden för 

personer med funktionsnedsättning. Majoriteten har beslutat 

att denna princip ska gälla för projekt med fler än hundra 

lägenheter. Kristdemokraterna välkomnar detta förslag. 

 

Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri 

Föräldrastödinsatser ger goda effekter. Forskning visar att den 

största förebyggande effekten, för att barn inte ska få problem 

senare i livet, nås om insatser som föräldrastödsprogram riktas 

till alla familjer/vårdnadshavare. Det är samtidigt viktigt med 

riktade insatser till enskilda familjer och gruppstödinsatser till 

utsatta barn respektive föräldrar som brister i sitt föräldraskap.  

 

Fältassistenter är en nödvändig resurs i stadens preventiva 

arbete med ungdomar. Deras mycket viktiga arbete med 

ungdomar i staden ska stödjas och i vissa stadsdelar utökas. 

Kristdemokraterna stöder den nya majoritetens satsning på  

fler fältassistenter. Vi vill också att Alliansens satsning på  

att fältassistenterna ska ha en tydlig närvaro i tunnelbanan 

fortsätter. 

 

Stadsdelsnämnderna ska stödja ideella krafter som verkar för 

trygghet, till exempel nattvandrare. 

 

Stadsmiljöverksamhet 

Stockholm ska vara klotterfritt och det ska vara rent och städat 

på allmänna platser såsom gator, torg och parker. På 
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Kristdemokraternas initiativ finns nu appen Tyck Till som gör 

det lätt att felanmäla bland annat nedskräpning och klotter.  

Stadsdelsnämnderna ska samverka sinsemellan och med 

trafiknämnden för att hela staden ska vara snygg och välskött. 

Stadens städgaranti ska gälla, vilket innebär att städning och 

tömning av offentliga papperskorgar ska ske inom 24 timmar 

efter anmälan. 

 

Kristdemokraterna beklagar att majoriteten valde att minska 

Stockholms stads budget för att hålla staden ren och vi önskar 

att anslagen framöver återställs till tidigare nivå.   

 

Arbetsmarknadsåtgärder 

Staden ska erbjuda ungdomar feriearbeten under både 

sommar- och vinterferier. Det är viktigt att staden eftersträvar 

att ungdomar med funktionsnedsättning erbjuds feriearbete. 

Staden ska samverka med det privata näringslivet för att 

företag ska ta emot fler feriearbetande ungdomar. 

 

Ersättarna Annette Hultåker (KD) och Susanne Wicklund 

(C) lämnade följande ersättaryttrande:  

 

Genusperspektivet är viktigt och bör finnas med i budgeten  

för stadsdelen. Det gäller såväl förvaltningen som hur vi 

bemöter och ger service till våra medborgare. Alla vill vi ha 

ett jämställt samhälle.  

 

Förvaltningen har fått i uppgift att få fram statistik där så är 

möjligt. Statistiken ska sedan analyseras och eventuellt leda 

till aktiviteter i enlighet med prioriteringar från kommun-

fullmäktige.  

 

Viss statistik finns lätt tillgänglig, personalstatistik, barn i 

behov av stöd, besöksstatistik vid fritidsverksamhet osv. Viss 

statistik finns också i brukarundersökningar och i Stockholms-

enkäten. En inte oansenlig mängd av de elever som svarade på 

Stockholmsenkäten valde dock att inte fylla i kön.   

 

För att en redan hårt belastad stadsdelsförvaltning inte på egen 

hand ska ta fram de uppgifter som man tror kommer vara av 

betydelse, låt vara tillsammans med ett par andra stadsdels-

nämnder, anser vi att det vore bra om klara direktiv och 

prioriteringar kom direkt från kommunfullmäktige innan ett 

stort arbete påbörjas.  

  _______________________ 
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§ 6  
Bidrag till lokala föreningar och 
organisationer år 2015   
Dnr 5.4.-151/2015  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. För projektbidrag år 2015 avsätts 145 000 kronor. 

 

2. Verksamhetsbidrag beviljas i enlighet med nedanstående:   

- PRO Norrmalm 14 000 kronor  

- SPF Gustav Vasa 60 000 kronor      

- RPG-föreningen Filadelfia 5 000 kronor 

- Centrala Vasastans Rödakorskrets 20 000 kronor 

- Röda Korsets kontaktverksamhet på Norrmalm 21 000 

kronor 

- Äldrekontakt 20 000 kronor 

- Synskadades Riksförbund - Innerstadskretsen 15 000 

kronor  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 26 mars 2015.   

 

I enlighet med stadsdelsnämndens riktlinjer för bidragsgivning  

kan bidrag beviljas till föreningar och organisationer som, på 

lokal nivå, bedriver verksamhet riktad till äldre respektive 

personer med funktionsnedsättning.  Bidrag kan beviljas i 

form av verksamhetsbidrag eller projektbidrag.  

 

För år 2015 har nämnden avsatt 300 000 kronor för dessa 

ändamål.  Förvaltningen föreslår att 155 000 kronor avsätts  

till verksamhetsbidrag och 145 000 kronor till projektbidrag.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

______________________ 
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§ 7  
Detaljplan för Sabbatsberg 18 – svar på 
remiss från stadsbyggnadskontoret  
Dnr 1.5.1.-162/2015 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1.   Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2.   Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade ett särskilt 

uttalande. Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med 

det särskilda uttalandet som sitt ersättaryttrande.  

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2015.   

 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag  

till detaljplan för del av fastigheten Sabbatsberg 18, beläget i 

hörnet av Tegnérgatan och Hälsobrunnsgatan. Förslaget består 

av ett nytt bostadshus om 40 lägenheter samt lokaler i botten-

våningen.  

 

Förvaltningen är positiv till förslag som bidrar till att uppfylla 

översiktplanens och Vision för Citys mål om att skapa fler 

bostäder i de centrala delarna av Stockholm. Däremot anser 

förvaltningen att planhandlingarna bör kompletteras med 

dokumentation över hur förslaget påverkar det befintliga 

intilliggande bostadshuset, t.ex. med solstudier som redovisar 

situationen innan ny bebyggelse. Förvaltningen är tveksam  

till hur väl den föreslagna byggnaden kommer att samspela 

med omkringliggande bebyggelse och till om den kommer  

att bli ett positivt tillskott i gatumiljön. Vidare vill förvaltning 

understryka vikten av att framkomligheten för funktions-

nedsatta beaktas i den fortsatta planeringen av området. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

   

Särskilt uttalande och ersättaryttrande   

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade följande 

särskilda uttalande:  
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Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med det särskilda 

uttalandet som sitt ersättaryttrande. 

 

Stockholm har ett högt bostadsmål på 140 000 bostäder till 

2030. Alliansen vill bygga 40 000 bostäder redan till 2018, 

varav hälften ska vara hyresrätter och smålägenheter.   

 

Denna centrala och kollektivtrafiknära plats lämpar sig  

mycket väl för byggnation av hyresrätter. I ett snabbt växande 

Stockholm är det viktigt att minska våra klimatutsläpp och 

värna parker och grönområden, därför krävs det att vi bygger 

med hög densitet på redan hårdgjorda ytor. 

 

Genom att höja den föreslagna byggnaden med ytterligare ett 

par våningar kan vi ersätta den nuvarande ytparkeringen med 

ett stort antal hyresrätter i ett väldigt centralt läge samtidigt 

som en sluten del av Tegnérgatan öppnas upp med lokaler i 

bottenvåningarna och kvarteret levandegörs i och med ett 

större antal boende. 

 

En några våningar högre byggnad påverkar inte heller de 

bakomliggande lägenheternas utsikt eller ljusinsläpp då den 

närmast liggande bostadsbyggnaden, på Crafoords väg 14, 

endast har fönster in mot korridoren på den av fastighetens 

kortsida som vetter mot Tegnérgatan. 

 

Projektet är ett viktigt bidrag för att uppfylla Stockholms 

bostadsmål och det innebär ett positivt tillskott av hyresrätter  

i Norrmalms stadsdel.  

_____________________ 
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§ 8  
Detaljplan för Vasastaden 1:84 m.fl. 
(Vanadisbadet) – svar på remiss från 
stadsbyggnadskontoret  
Dnr 1.5.1.-164/2015 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1.   Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2.   Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade ett särskilt 

uttalande. Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med 

det särskilda uttalandet som sitt ersättaryttrande. 

 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) lämnade ett särskilt 

uttalande.  

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2015.   

 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan för Vasastaden 1:84 (Vanadisbadet). Syftet är att 

bekräfta nuvarande användning av området för idrottsändamål 

(Vanadisbadet) och hotellverksamhet och tillgängliga dessa 

genom att överföra parkmark till kvartersmark och gatumark. 

Syftet är också att medge en ny entrébyggnad. 

 

Förvaltningen är positiv till att Vanadisbadet åter öppnats upp 

för allmänheten och välkomnar att transporter, i och med plan-

förslaget, kommer kunna ske säkrare och mer kontrollerat, på 

kvartersmark respektive gatumark.  

 

Avseende planområdets avgränsning mot Vanadislundens övre 

delar förordar förvaltningen alternativ ett. Detta innebär att 

staketet dras längre ner mot bergsbranten, vilket ger den bästa 

miljön både för badgäster och för parkens besökare. 

 

Förvaltningen anser inte att hotellverksamhet är lämpligt  

ur vare sig kulturhistoriska, arkitektoniska eller rekreativa 

aspekter och förordar att endast planbestämmelse Y för 

idrottsändamål medges. 
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Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

   

Särskilda uttalanden och ersättaryttrande   

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade följande 

särskilda uttalande:  

Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med det särskilda 

uttalandet som sitt ersättaryttrande. 

 

Stockholm växer snabbt och behovet av fler bostäder är stort. 

Situationen på bostadsmarknaden slår hårt mot studenter som 

ofta inte har ett stort sparkapital eller lång kötid hos bostads-

förmedlingen. Stockholm ska vara en attraktiv kunskaps- och 

vetenskapsstad och då är en god tillgång till studentbostäder 

en viktig förutsättning. Om studenter som en konsekvens av 

att de inte hittar en bostad tvingas tacka nej till studier i 

Stockholm är det en förlust både för individen och för staden. 

I längden kan Stockholms konkurrenskraft som en stad för 

kunskapsintensiva företag att etablera sig i försvagas om 

studenter och forskare väljer bort Stockholm och staden gå 

miste om investeringar. Det bör därför vara prioriterat att 

arbeta för fler studentbostäder i Stockholm. 

 

Idag bedriver en entreprenör hotellverksamhet i lokalerna i 

Vanadisbadet. Stadsdelsförvaltningen har uttryckt att hotell-

verksamheten bör avvecklas för att istället användas till 

idrottsändamål. Vi anser att servicen i anknytning till badet 

vad gäller omklädningsrum, duschar, toaletter osv. hittills 

tillgodosetts tillfredsställande och ser därför inget behov av  

att använda lokalerna till det syftet. 

 

Vanadisbadet är beläget centralt i Stockholm och i närhet av 

både Kungliga Tekniska högskolan, Stockholms universitet 

och Handelshögskolan. Området har goda kommunikationer 

med tunnelbana och annan kollektivtrafik. De lokaler som 

idag används till hotellverksamhet skulle därför om de 

anpassades till studentbostäder bli mycket eftertraktade. Det 

bör därför utredas om lokalerna i Vanadisbadet kan användas 

till studentbostäder. 

 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) lämnade följande 

särskilda uttalande:   
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I ärendets tjänstemannautlåtande framkommer det att driften 

av Vanadisbadet ska tas över av Idrottsförvaltningen när 

nuvarande avtal med entreprenör går ut (2016). Folkpartiet 

ställer sig frågande till detta önskar få en redogörelse för 

bakgrunderna till detta beslut. Vidare anser Folkpartiet att 

förvaltningen bör undersöka möjligheterna att fortsätta låta 

badet drivas på entreprenad.  

  _____________________ 
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§ 9   
Detaljplan för Nobel Center på 
Blasieholmsudden – svar på remiss  
från stadsbyggnadskontoret  
Dnr 1.5.1.-165/2015 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänste-

utlåtande. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) reserverade sig mot 

beslutet.  

 

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade ett särskilt 

uttalande. Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med 

det särskilda uttalandet som sitt ersättaryttrande. 

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2015.   

 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag  

till detaljplan för Nobel Center på Blasieholmen. Förslaget 

innebär också att kajer iordningställs för fortsatt rörlig  

båttrafik, en befintlig arbetstunnel öppnas eventuellt för 

utbyggnaden av blåa linjens tunnelbana samt att omkring-

liggande gatumiljöer och park rustas. 

 

I och med att mer yta än idag kommer att planläggas som  

park är det angeläget att förvaltningen deltar i den fortsatta 

planeringen av parken. Förvaltningen anser att den nya parken 

bör göras så grön som möjligt och att fler lekmiljöer för barn 

och ungdomar prioriteras i utvecklingen av de offentliga 

rummen. De offentliga rummen, liksom tillkommande ny 

byggnad, bör utformas med hänsyn till de höga kultur-

historiska värdena i området. Förvaltningen anser att det ska 

tas fram ett gemensamt utformnings- och skötselprogram för 

parken. 

 

Förvaltning understryker vikten av att framkomligheten för 

funktionsnedsatta tas i beaktan i planeringen av området. 

Förvaltningen anser att frågan om garage under Nobel Center 

bör utredas vidare och att antalet cykelparkeringsplatser 
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behöver höjas. Under byggtiden bör sjötransporter prioriteras 

för att minimera ökade transporter i gatunätet. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

   

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i 

enlighet med detta.    

 

Beslutsgång  

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med förvaltningens förslag.  

 

Reservation 

Ledamoten Katarina Liljefors (FP) ansåg att stadsdels-

nämnden skulle ha beslutat att:  

 

Folkpartiet föreslår att som svar på remissen anföra följande: 

Ett Nobel Center vore välkommet för både Stockholm, 

Norrmalm, och för Nobels namn och anda. Likaså välkomnar 

vi fler moderna märkesbyggnader av hög kvalitet i Stockholm. 

De nya årsringar vi lägger till staden behöver få märkas och vi 

är övertygade om att stadens historia och framtid kan giftas 

ihop på ett bra sätt i stadsmiljön, med respekt för de kultur-

historiska värdena och viktiga kulturmiljöer. 

 

Blasieholmsudden är en central plats i Stockholms geografi 

och stadsbild som passar bra, och förtjänar, en märkesbyggnad 

för en publik verksamhet. Det är samtidigt en central plats i 

Stockholms historia med stora kulturmiljövärden som bör 

bevaras. 

 

Folkpartiet har hela tiden ansett att tomten bakom National-

museum är en bra plats för Nobel Center. Platsen har ”sparats” 

för att kunna användas till en byggnad av stor betydelse för 

staden. Ett Nobel Center fyller väl kriterierna för att komma 

ifråga för platsen. Inte minst skulle vi från Folkpartiet  

Norrmalm vara mycket stolta över att få husera Nobel Center  

i vår stadsdel. 

 

Folkpartiet instämmer i många av de synpunkter som 

förvaltningen fört fram angående Nobelcentret, dels att det  
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är positivt att det ges bättre möjligheter till rekreation vid 

Blasieholmens vattenområden, dels att det är positivt att mer 

yta än idag kan komma att planläggas som park. I likhet med 

förvaltningen anser Folkpartiet att det är viktigt att i enlighet 

med Vision för City prioritera fler lekmiljöer för barn. 

 

Likaså är trygghet och tillgänglighet aspekter som väl 

förtjänar att lyftas fram när det gäller utvecklingen av våra 

gemensamma offentliga rum. Gällande Blasieholmen, särskilt 

om den nya byggnaden beräknas att attrahera många besökare 

så är det viktigt att vikten av framkomlighet för särskilt 

funktionsnedsatta, men även för gående, äldre och personer 

med barnvagn, tas i beaktande. 

 

Förvaltningen skriver också att den nya tillkommande 

byggnaden bör utformas med hänsyn till de höga kultur-

historiska värdena i området. Folkpartiet instämmer självklart 

i denna tanke. 

 

Den nu föreslagna byggnaden tar dock mycket liten hänsyn  

till den omkringliggande staden. Platsen är en av de mest 

känsliga, väl synlig från stora delar av Stockholms innerstad. 

Förutom att den föreslagna byggnaden är placerad så att 

tullhuset från 1800-talet måste rivas, så är den oproportioner-

ligt stor och dominerande. Den riskerar att ”slå ihjäl” 

byggnaderna runt omkring, däribland Nationalmuseum. 

 

Det liggande förslaget till Nobel Center på Blasieholmen 

uppfyller tyvärr inte alls de höga krav man bör ställa på en 

byggnation på denna värdefulla plats. Storleken, utformningen 

och hänsynstagandet till kulturmiljövärdena är långtifrån 

tillfyllest. 

 

Särskilda uttalanden och ersättaryttrande   

Ordföranden Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnade följande 

särskilda uttalande:  

Ersättaren Susanne Wicklund (C) instämde med det särskilda 

uttalandet som sitt ersättaryttrande. 

 

Nobelpriset är otvivelaktigt det mest kända som Sverige och 

Stockholm har att erbjuda världen. Det är någonting som vi 

kan, och ska, vara väldigt stolta över. Det är ett beslut som  

inte bara handlar om en specifik plats eller byggnad, det är  

ett beslut vars resultat har mycket större betydelse än så,  

med bäring på Stockholms och Sveriges historia såväl ur  
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ett svenskt som ur ett internationellt perspektiv. Därför är  

det vår uppgift att ta oss an beslutet om Nobel Center på 

Blasieholmen med yttersta respekt och nogsamhet.  

 

Ur ett Stockholmsperspektiv finns det ytterligare viktiga 

aspekter att ta stor hänsyn till. Blasieholmsuddens stadsmiljö 

med Nationalmuseum och den historiska kopplingen till 

hamnverksamheten gör platsen värdefull och skyddsvärd 

utifrån ett kulturhistoriskt och antikvariskt perspektiv.  

Det vinnande bidraget i arkitekttävlingen har sina kvaliteter 

gällande disposition och utformning, vilket krävs invid en  

plats av denna dignitet, i hjärtat av Stockholms vattenspegel 

och inramat med historiska byggnader. Byggnadsvolymen  

är utmanande i jämförelse med närliggande bebyggelse, men 

med ett tydligt eget uttryck som skapar en kontrastverkan.  

Den nya byggnaden blir en märkesbyggnad i sin egen rätt, 

som sätter avtryck i vår tid i en plats som vuxit fram med 

kompletterande bebyggelse genom århundraden.  

 

På Blasieholmen finns ett tullhus som uppfördes 1876 och 

som har en självklar del i den historieskrivningen. Det är 

därför viktigt att, parallellt med det fortsatta planarbetet, 

prioritera en utredning av möjligheterna till alternativ 

lokalisering för tullhuset. Det är av extra vikt att denna fråga 

hanteras och reds ut tidigt under samrådet.  

 

Moderaterna är positiva till förslaget på detaljplan och anser 

att de värden som skapas för Stockholm är betydelsefulla, men 

anser samtidigt att man bör utreda om tullhuset och magasins-

byggnaderna kan flyttas till annan plats, exempelvis till 

Djurgården. 

 

Ledamöterna Gabriella Blomgren (MP), Johan Orrenius 

(MP) och tjänstgörande ersättaren Marianne Eriksson (V) 

lämnade följande särskilda uttalande:  

 

Det är positivt med de arbetstillfällen och den internationella 

uppmärksamhet med vetenskapsfokus som projektet Nobel 

Center bidrar till. Förslagets placering på Blasieholmsudden  

är dock problematisk då den innebär både risker för miljön 

och kommer att förändra stadsbilden på ett sätt som, enligt vår 

uppfattning inte är önskvärt.  

 

Projektet innebär problem för parken, säkerheten, och vatten-

påverkan samt parkeringen. Det krävs också investeringar i 

gång- och cykelanläggning samt park i samband med 

exploateringen. Det behövs en annan lösning för parkering än 
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att schakta till 9 meters djup för garage som remissen föreslår, 

då det ger stora risker eftersom det är under grundvattennivå. 

Att resa med båt bör därför istället uppmuntras och 

investeringar i angöringsanläggningar för taxi, handikapp-

fordon och liknande måste göras om projektet genomförs.  

 

Den miljökonsekvensbeskrivning som gjorts pekar på en rad 

risker. Sänkningen av grundvattennivån kan exempelvis föra 

med sig uttorkning som medför att organiska kulturlämningar 

i närliggande områden (som strängt taget inte berörs) kan 

förstöras.   

 

Nationalmuseum bedöms påverkas negativt av byggnadens 

höjd, som överstiger museets höjd, och upplevelsen av 

Nationalmuseum som en monumental solitär minskar i och 

med detta.  

 

En lösning bör hittas för bevarande av det tullhus och de  

hamnmagasin som måste rivas för att ge plats åt Nobel-

byggnaden.  

 

Enligt vår uppfattning är det fara för att riskerna och de 

negativa konsekvenserna av projektet blir så stora att en annan 

placering av centret bör övervägas, men om det går att visa  

på fullgoda lösningar skulle planen kunna godkännas.  

 

Det är inte vår uppgift att här föreslå alternativa möjligheter. 

Vi vill ändå nämna att vi gärna ser att mark anvisas för 

liknande projekt i nya tyngdpunkter som Hagastaden. Vi ser 

att det avtryck Nobel Center kommer sätta för vår tid skulle bli 

mer adekvat i stadsbyggandet om det blev ett steg i att vidga 

centrum från den direkta citykärnan till den planerade Haga-

staden. I Hagastaden är forskning ett tema för hela området. 

Närheten till KI, Universitetet, KTH och Nationalstadsparken 

ger en möjlighet för Stockholm att skapa ett centrum av 

världsintresse speciellt som Nobel Center får en internationell 

uppmärksamhet.  

 

Med ett stärkt cykel och promenadstråk, enligt Den gröna 

promenadstaden, längs Sveavägen skulle Stockholm i ett 

längre perspektiv bindas ihop från Globen till Haga. Vi ser det 

som en ypperlig möjlighet inte bara för stadsdelen utan hela 

Stockholms stad att erbjuda turister, näringsidkare och boende 

en levande stad. 

_____________________ 
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§ 10 
Alkoholserveringstillstånd i restaurang Zink 
Grill - svar på remiss från socialförvaltningen  
Dnr: 1.5.2.-183/2015  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Ansökan om stadigvarande alkoholserveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurangen, måndag till söndag mellan  

kl.11.00 och 02.00 tillstyrks. 

      

2. Ansökan om stadigvarande alkoholserveringstillstånd till 

allmänheten, i uteserveringen, måndag till söndag mellan 

kl.11.00 och 02.00 tillstyrks. 

                   

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 mars 2015.   

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om stadigvarande alkoholserveringstillstånd i restaurang Zink 

Grill Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om stadigvarande alkoholserveringstillstånd i restaurang Zink 

Grill. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M)föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  _____________________ 
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§ 11 
Ekonomisk månadsuppföljning för mars med 
årsprognos för 2015 - anmälningsärende 
Dnr 1.2.1.-146/2015  

Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 april 2015.   

 

Månadsprognosen bygger på periodiserat utfall till och  

med mars 2015 samt en bedömning av kostnaderna och 

intäkterna för resten av året. Totalt beräknas ingen avvikelse 

mot budget efter resultatdispositioner.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M)föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna. 

_____________________ 
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§ 12 
Uppföljning av verksamheten vid Vasens 
vård- och omsorgsboende 
Dnr 1.2.1.-2/2015  

Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 mars 2015.   

 

Stadsdelsförvaltningen har genomfört den årliga verksamhets-

uppföljningen vid Vasens vård- och omsorgsboende som  

drivs på entreprenad av Attendo AB. Förvaltningens samlade 

bedömning är att de äldre som bor på Vasens vård- och 

omsorgsboende erbjuds omsorg av god kvalitet. Attendo AB 

uppfyller avtalet.  

 

Vasens- vård- och omsorgsboende uppvisar en stadig 

förbättring när det gäller dokumentationen och utarbetandet  

av tydliga rutiner och riktlinjer. De äldre känner sig trygga  

och är nöjda med personalens bemötande. Verksamheten har 

arbetat aktivt med att åtgärda de förbättringar som lyfts fram 

under tidigare verksamhetsuppföljningar.  

 

Verksamheten behöver fortsätta arbetet med att utöka risk-

bedömningarna inom hälso- och sjukvården. De utvecklings-

områden som finns inom den sociala omsorgen handlar om att 

tydligare förankra de rutiner och riktlinjer som finns i det 

dagliga arbetet på gruppboendena. Detta omfattar rutiner kring 

utomhusvistelse och gemensamma aktiviteter.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M)föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna.   

  _____________________ 
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§ 13  
Protokoll från Norrmalms pensionärsråd  
 
Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna. 

Protokoll fört vid sammanträde i Norrmalms pensionärsråd 

den 7 april 2015 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna.  

_____________________ 
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§ 14 
Protokoll från Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Protokoll fört vid sammanträde i Norrmalms råd för 

funktionshinderfrågor den 7 april 2015 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna. 

  ______________________ 
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§ 15  
Anmälan av inkomna och upprättade 
handlingar 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Nedanstående handling anmäldes: 

 

Revidering 2015 av överenskommelse om en gemensam 

stadsmiljöorganisation för Kungsholmens, Norrmalms och 

Östermalms stadsdelsnämnder. Dnr 1.2.5.-166/2015.    

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna. 

  ______________________ 
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§ 16  
Anmälan av beslut fattade enligt delegation  
 

Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Nedanstående beslut anmäldes:  

 
Beslut Beslutsfattare Besluts- 

datum 

Ev. dnr 

Avtal avseende leverans av 

matlådor inom hemtjänsten vid 

Norrmalms stadsdelsförvaltning.  

 

Anne Höjer   2015-03-23      2.2.2.-

174/2015   

Vidaredelegation av beslutanderätt 

vid upphandling av ramavtal för 

förmedling av teckentolkar.  

 

Johanna Hult  2015-03-23      2.2.1.-

154/2015 

Beslut om att anställd vid Johannes 

förskolor får delta i utbildning 

förlagd till Reggio Emilia i Italien.   

 

Johanna 

Engman 
2015-03-06  1.1.-

179/2015   

Beslut om att anställd vid 

Odenplans  förskolor får delta i 

utbildning förlagd till Reggio 

Emilia i Italien.   

 

Johanna 

Engman 
2015-03-02  1.1.-

170/2015   

Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

med anledning om förenklat samråd 

”Att tillgodose kulturvärden och 

utveckla stadsmiljön i områden av 

riksintresse”.  

 

Britt Mattsson 2015-03-04  1.5.3.-

163/2015  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna.   

______________________ 
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§ 17  
Övriga frågor 
 

Bo Anderson (M) undrade vilken utbildning förskollärarna  

vid Norrmalms kommunala förskolor har när det gäller att  

häva kvävningstillbud och undvika risken för att förskole-

barnen utsätts för kvävning. Detta med anledning av att ett 

förskolebarn i en annan kommun kvävts.  

 

Johanna Hult, chef för förskole- och fritidsavdelningen, 

svarade att personalen vid samtliga förskoleenheter får 

utbildning i detta, vid en av enheterna varje år och vid  

övriga enheter vartannat år. Inom verksamheten förs nu en 

diskussion om att en gång om året ha en gemensam utbildning 

för alla som nyanställda.    

______________________ 

   
 


